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P r o t o k ó ł   

  

z posiedzenia Komisji Rady Miasta Ostrów 

Mazowiecka ds. Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz 

Porządku Publicznego  

 

 z dnia 28 listopada 2018 r.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ostrów Mazowiecka 28 listopada 2018 r. 



str. 2 
 

 

P r o t o k ó ł 

z posiedzenia Komisji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka ds. Oświaty, Kultury, 

Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz Porządku Publicznego 

Rady Miasta Ostrów  Mazowiecka z dnia 28 listopada 2018 roku pod 

przewodnictwem p. Waldemara Pałysa- Przewodniczącego Komisji. 

Obecni na posiedzeniu Członkowie Komisji:  

Na posiedzeniu Komisji w dniu 26 listopada 2018 r. swoją obecność odnotowało  7 członków 

Komisji ( lista obecności w załączeniu do protokołu ).   

Spoza Komisja udział w posiedzeniu wzięli:  

1. Skarbnik Miasta - p. Anna Wilczyńska  

2. Dyrektor Wydz. Oświaty, Kultury i Integracji Społecznej -  p. Dorota Ambroziak 

3. Dyrektor Centrum Usług Wspólnych - p. Danuta Włodarczyk  

Proponowany  Porządek Obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji. 

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów na II sesje  Rady Miasta. 

4. Sprawy różne. 

 

 

AD. 1  

Otwarcie posiedzenia Komisji. 

 Przewodniczący Komisji radny p. Waldemar Pałys dokonał otwarcia posiedzenia Komisji 

Rady Miasta ds. Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz Porządku 

Publicznego w dniu 28 listopada 2018 r. Po przywitaniu zebranych i stwierdzeniu quorum 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys przedstawił proponowany porządek obrad.   

 Porządek obrad został przyjęty w głosowaniu jawnym 7 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 

głosów „wstrzymujących się ". 
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AD. 2 

Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji. 

 Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zwrócił się z prośbą do członków Komisji o 

zgłoszenie propozycji kandydatur na funkcję Wiceprzewodniczącego Komisji.  

Brak propozycji kandydatur ze strony członków Komisji. 

 Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zaproponował, by Wiceprzewodniczącą 

Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz Porządku 

Publicznego została radna p. Beata Herman. Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys  

w związku z powyższym zapytał czy radna wyraża zgodę na pełnienie funkcji 

wiceprzewodniczącej.   

 Radna p. Beata Herman wyraziła zgodę na pełnienie funkcji wiceprzewodniczącej.  

 Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys poddał pod głosowanie kandydaturę radnej                 

p. Beaty Herman.  

Komisja w głosowaniu jawnym 4 głosami ”za” przy 0 głosach ”przeciw” i 3 głosach 

„wstrzymujących się” wybrała radną p. Beatę Herman do pełnienia funkcji Wiceprzewodniczącej 

Komisji ds. Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz Porządku 

Publicznego. 

AD.3  

Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów na II sesje  Rady Miasta. 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych miasta Ostrów Mazowiecka w roku 

szkolnym  2017-2018. 

 

 Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak wyjaśniła, że informacja dotycząca realizacji 

zadań oświatowych miasta Ostrów Mazowiecka w roku szkolnym 2017-2018 między innymi 

zawiera: ogólne zestawienia, które dyrektorzy szkół zawarli w swoich sprawozdaniach, następnie 

informacje dyrektora Centrum Usług Wspólnych o finansowaniu oświaty oraz dodatkowo materiały 

o sprawach, jakie dyrektorzy zobowiązani są przedstawić ze względu na przepisy prawa. Dyrektor 

Wydz. OS p. Dorota Ambroziak zwróciła się do członków Komisji o zadawanie pytań  

w powyższym zakresie. 

 

 Przewodniczący Komisji  p. Waldemar Pałys zapytał członków Komisji czy mają jakieś 

pytania w przedmiotowym punkcie porządku obrad.  

 

 Radna p. Ewa Orzechowska zauważyła, że informacja o stanie realizacji zadań oświatowych 

obejmuje dane wsteczne, na które radni aktualnie nie mają wpływu. 

 

 Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk poinformowała, że dokumentacja sporządzona  

i przedstawiona przez dyrektor CUW została opracowana na podstawie rzeczywistego wykonania  

w 2017 r. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk zwróciła uwagę, że na chwilę obecną nie ma 

możliwości przedstawienia kosztów całego roku szkolnego 2018. Dyrektor CUW p. Danuta 

Włodarczyk zauważył, iż budżet opiera się na roku kalendarzowym, dlatego finanse oświaty zostały 

opisane również na podstawie roku kalendarzowego. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk 
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wyjaśniła, że dokument zawiera między innymi aspekty dot. dofinansowania  uzyskiwanego  

w ramach subwencji na zadania szkolne i zadania pozaszkolne. Dyrektor CUW p. Danuta 

Włodarczyk poinformowała, że od stycznia 2017 r. budżet państwa dofinansowuje samorządy w/s 

dzieci sześcioletnich, co oznacza brak pobierania opłat za zajęcia ponad programowe.  Dyrektor 

CUW p. Danuta Włodarczyk poinformowała również, że subwencja z tego tytułu wpływa do 

miasta, a jej wysokość w 2017 r. wynosiła 941 341,00 zł. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk 

wyjaśniała, że przytoczona kwota obejmuje wszystkie dzieci sześcioletnie z terenu miasta, w tym 

dzieci uczące się w przedszkolach niepublicznych. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk 

oznajmiła, że rozdysponowana w/w kwota subwencji stanowi dotację dla przedszkoli 

niepublicznych. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk dodała, że w przypadku miejskich 

przedszkoli zostały ujęte faktyczne wykonania w tych placówkach oświaty. Dyrektor CUW  

p. Danuta Włodarczyk wyjaśniła, że wyniki obliczeń przedstawione w w/w dokumencie są danymi 

statystycznymi. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk wskazała, że na końcu sprawozdania 

znajduje się metryczka oświatowa ze wskaźnikami charakterystycznymi dla miasta. Dyrektor CUW 

p. Danuta Włodarczyk nadmieniła, że w 2017 roku wydatki te wyniosły 26% oraz 52%. Dyrektor 

CUW p. Danuta Włodarczyk zwróciła uwagę, że do w/w wydatków zaliczają się udział  

w specjalnej organizacji nauki wynikającej z ustawy o finansowaniu zadań oświatowych. 

 

 Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska zwróciła się do Dyrektor CUW p. Danuty Włodarczyk 

o udzielenie informacji dot. finansowania ze środków miasta szkół i przedszkoli. 

 

 Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk odnosząc się do powyższej prośby wyjaśniał, że dane  

dot. finansowania ze środków miasta szkół i przedszkoli opierają się na roku bieżącym. Dyrektor 

CUW p. Danuta Włodarczyk poinformowała, że przedstawioną informację podzielono na rozdziały 

księgowo subwencjonowane. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk uzupełniając swoją powyższą 

wypowiedź wyjaśniła, że szkoły  oraz odziały  niesubwencjonowane należące do zadań własnych 

miasta jednocześnie informując, że należą do nich np.: przedszkola, świetlice szkolne czy CUW 

obsługujący poza szkołą instytucje kultury. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk zwróciła uwagę, 

że ilość przedszkoli zależy od potrzeb miasta. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk 

poinformowała, że dotacja na dzieci przedszkolne w 2017 roku wynosiła 1338 zł, natomiast w 2018 

roku 1370 zł. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk uzupełniają swoją wypowiedź dodała, że od 

stycznia 2017 roku przyznawana jest subwencja na dzieci sześcioletnie, która stanowi 75 % tzw. 

standardu naliczanego na uczniów w szkołach. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk podkreśliła, 

że w 2018 r. przypadło ok. 4 tys. zł. w skali roku na jednego ucznia sześcioletniego. Dyrektor CUW 

p. Danuta Włodarczyk wyjaśniła, że rozdziały subwencjonowane to ogółem wydatki sięgające 18 

360 000,00 zł. z czego dofinansowanie państwa w tym zakresie wynosi 15 143 000,00 zł, zaś wkład 

z budżetu miasta to kwota  3 217 000,00 zł. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk dodała, że 

zadania własne miasta to wydatki o wartości ok. 7 mln. zł., które w kwocie 1 622 999,00 zł są 

pozyskane w ogólnych wydatkach, a udział własny miasta stanowi 5 240 000,00 zł. 

 

 Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odnosząc się do powyższego tematu dyskusji 

poinformowała, miasto do zadań z zakresu oświaty ogółem dokłada  8 500 000,00 zł. 

 

 Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał ile procent wynosi ogólne 

dofinansowanie miasta ponoszone na szkoły. 

  

 Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk poinformowała, że wysokość dofinansowania miasta 

do szkół stanowi 13% całego planu wydatków ponoszonych na oświatę. 

 

 Skarbnik miasta p. Anna Wilczyńska odnosząc się do powyższej wypowiedzi 

poinformowała, że 17,5% jest to całkowita wysokość kosztów jaką miasto ponosi na oświatę biorąc 

po uwagę wszystkie wydatki  budżetu miasta.  
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 Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał jak dla porównania przedstawiają się 

identyczne dane w innych gminach oraz czynniki wpływające  na wysokość dofinansowywania 

oświaty na terenie miasta.  

 

 Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk wyjaśniła, że miasto posiada zcentralizowane szkoły 

oraz duże oddziały w tym również brak potrzeby organizowania dowozów uczniów do placówek 

oświatowych. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk zwróciła uwagę, że szkoły znajdujące się na 

terenie miasta są zlokalizowane w czterech budynkach, wobec czego rzadko ma miejsce sytuacja 

dodatkowego  uzupełniania etatów przez nauczycieli w innych szkołach oraz nie wypłacane są 

dodatki jednorazowe. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk jako przykład podała miejscowość 

Małkinię Górną.   

 

 Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał z czego wynika różnica kosztów 

utrzymania poszczególnych szkół o obrębie miasta.  

 

 Radna p. Ewa Orzechowska przypomniała, że na posiedzeniu Komisji Gospodarki 

Finansowej i Rozwoju Społeczno- Gospodarczego radni otrzymali informację, że na Szkołę 

Podstawową nr 1 jest  dokładana najmniejsza ilość środków pieniężnych.  

 

 Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk poinformowała, że dane zawarte w przedstawionym 

sprawozdaniu odnoszą się do wszystkich uczniów na terenie miasta. Dyrektor CUW p. Danuta 

Włodarczyk zwróciła uwagę, że obejmuje to uwzględnienie klas zintegrowanych w Miejskim 

Przedszkolu nr 3, gdzie uczą się dzieci z orzeczeniami. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk 

dodała, że klasy zintegrowane wymagają dodatkowych wydatków w postaci np. specjalistycznych 

pomocy dydaktycznych bądź zajęć  co z kolei generuje koszty.  

 

 Przewodniczący Komisji radny p. Waldemar Pałys zapytał czy stałą sytuacją byłoby 

poniesienie zwiększonego wyniku.  

 

 Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk wytłumaczyła, że wówczas Miejskie Przedszkole     

nr 3 utrzymywałoby się z subwencji z uwagi na środki dodatkowe wynikające                                   

z niepełnosprawności, a pozostałe przedszkola miałyby większy udział miasta. Dyrektor CUW  

p. Danuta Włodarczyk wyraziła przekonanie, że nie powinno się w taki sposób analizować kosztów, 

lecz przedstawiać uśrednioną wartość kosztów w całym mieście co daje lepszy obraz. Dyrektor 

CUW p. Danuta Włodarczyk zauważyła, że placówki oświaty nie mają wpływu na wybór szkół 

przez rodziców dzieci.   

 

 Radna p. Beata Herman odnosząc się do powyższej wypowiedzi zwróciła uwagę, że nie 

każdego roku dzieci niepełnosprawne idą do tego samego przedszkola.  

 

 Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk poinformowała, że najwięcej dzieci  

z niepełnosprawnością znajduje się w Szkole Podstawowej nr 3 ze względu na wielkość placówki  

i utworzone tam oddziały klas zintegrowanych.   

 

 Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak przypomniała, że pełniąc funkcję dyrektora szkoły 

Nr 1 dofinansowanie na remont budynku wynosiło 35 tys. zł. rocznie co dawało możliwość 

wyremontowania zaledwie jednej sali. Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak zwróciła uwagę, 

że na chwilę obecną każda ze szkół posiada możliwość wydatkowania ponad 100 tys. zł. na remont 

budynku. Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak uzupełniając swoją powyższą wypowiedź 

poinformowała, że w/w działanie nie dotyczy Miejskim Przedszkolem nr 1, w którym wszystkie 

prace remontowe zostały wykonane.  
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 Przewodniczący Komisji  p. Waldemar Pałys  zauważył, że występują gminy, w których 

wysokość ponoszonych środków pieniężnych na oświatę jest zróżnicowana.  

 

 Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak wytłumaczyła, że sytuacja oszczędności               

na oświatę w obrębie miasta kształtowała się na przestrzeni lat, co miało związek  

z wprowadzonymi reformami oświaty oraz wewnętrznymi zmianami nie generującymi dużych 

kosztów. Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak dodała, że miasto ma dobrze zorganizowaną 

pomoc psychologiczno-pedagogiczną zapewniającą wszelką pomoc zgodnie z orzeczeniami.  

  

 Radna p. Anna Krajewska zwróciła się z pytaniem o przedstawienie informacji dotyczącej 

wysokości procentowej środków wydatkowanych na wynagrodzenia oraz inne niezbędne wydatki 

przekazywane z dofinansowania zewnętrznego  na finansowanie klas integracyjnych. Radna 

zapytała, która gmina przeznacza środki pieniężne na naukę w miejskich placówkach oświaty dzieci 

z poza miasta. 

 

 Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska powiedziała, że wspomniane wcześniej 17% jest  

wartością odnosząca się do dofinansowania samych szkół przez miasto. Skarbnik Miasta p. Anna 

Wilczyńska wyjaśniła, że 33,5%  stanowi wysokość środków przekazywanych przez miasto na 

ogólne wydatki związane z oświatą.  

 

 Radna p. Anna Krajewska nawiązując do tematu dyskusji zapytała kto ponosi wydatki 

związane z nauką w szkołach i przedszkolach dzieci pochodzących z gmin. 

 

 Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak odnosząc się do powyższego pytania radnej 

wyjaśniła, że z reguły szkoły nie przyjmują dzieci z poza obwodów. Dyrektor Wydz. OS p. Dorota 

Ambroziak  zwróciła uwagę, że zdarzają się przypadki przemeldowania dziecka pod inny adres 

znajdujący się na terenie miasta. Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak poinformowała, że  

w takich przypadkach placówki oświatowe zobowiązane są przyjąć takie dziecko a sposobem 

rozliczenia jest wystawiana nota. 

 

 Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk zwróciła uwagę, że nauka w polskich szkołach jest 

bezpłatna w związku z czym uczniowie zgłaszani są do Systemu Informacji Oświatowej dzięki 

czemu miasto otrzymuje subwencję.   

 

 Radna p. Anna Krajewska zapytała jak na chwilę obecną przedstawia się liczba dzieci 

uczęszczająca do szkół  na terenie miasta. 

 

 Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk odpowiedziała, że na chwilę obecną nie posiada  

informacji w tym zakresie jednocześnie informując, że taka informacja zostanie przygotowana i 

przedstawiona radnym w późniejszym czasie.  

 

 Radna p. Anna Krajewska zwróciła uwagę, że w  przypadku dzieci zdrowych a dzieci  

z orzeczeniem o stopniu niepełnosprawności występuje znaczna różnica w kwotach otrzymywanego 

dofinansowania.  

 

 Radna p. Ewa Orzechowska odnosząc się do powyższego tematu dyskusji zauważyła, że 

dzieci zdrowe mają ułożony tygodniowy plan lekcji, zaś dzieci z orzeczeniami uczęszczają na 

zajęcia dodatkowe. 

 

 Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk nawiązując do tematu wyjaśniła, że miasto otrzymuje 

metryczkę finansowo-subwencyjną na dany rok budżetowy oraz kolejną metryczkę z wyliczoną 
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kwotą jaką miasto powinno wydatkować na edukację związaną z kształceniem specjalnym. 

Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk poinformowała, że w roku bieżącym kwota w/w 

wydatkowania wynosiła ponad 2 mln. zł., informując jednocześnie, że miasto na ten cel 

przeznaczyło ponad 3 mln zł.  

 

 Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak odnosząc się do tematu zapewniła, że prowadzone 

są rozmowy z dyrektorami szkół w zakresie dot. zachęcania do zakupu dla placówek oświaty 

wszelkich materiałów pomocniczych mającego wpływ na kształcenie dzieci niepełnosprawnych. 

Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak poinformowała, że placówki oświaty na terenie miasta są 

w dobry sposób  wyposażone w rzeczy do nauki dla dzieci  z orzeczeniami.  

 

  Radna p. Anna Krajewska nawiązała do tematu zajęć z logopedą w szkołach. Radna 

wyraziła zdanie, że liczna tych zajęć zaplanowanych w szkołach i przedszkolach jest bardzo 

niewielka.  

 

 Dyrektor CUW p. Datura Włodarczyk odnosząc się do powyższego tematu zaznaczyła, że 

sytuacja w tym zakresie uległa znaczącej zmianie ze względu na pojawienie się dodatkowych  

środków pieniężnych. 

 

 Radna p. Anna Krajewska poinformowała, że do chwili obecnej w Miejskim Przedszkolu  

nr 3 odbywały się trzy godziny zajęć tygodniowo z logopedą. Radna wyraziła opinię, że jest to 

niewystarczające.  

 

 Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk zwróciła uwagę, że na chwilę obecną jest to jedna 

druga etatu.  

 

 Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak odnosząc się do tematu wyjaśniła, że godziny 

zajęć z logopedą zależą od potrzeb czyli ustalane są według orzeczeń wydawanych przez właściwą 

w tym zakresie poradnię. Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak poinformowała, że 

wprowadzone na chwilę obecną zmiany były zawarte już w arkuszu ubiegłego roku szkolnego. 

 

 Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys wyraził przekonanie, że aktualnie                      

w każdej placówce oświaty znajduje się opieka psychologa oraz logopedy.  

 

 Radna p. Ewa Orzechowska wspomniała, że mają miejsce sytuacje, w których rodzice 

dziecka nie chcą pokazać dyrekcji szkoły orzeczenia o niepełnosprawności dziecka,                          

ale wymagają dodatkowych zajęć dla ucznia. 

 

 Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk wyjaśniła, że w przytoczonym powyżej przez radną 

przykładzie dyrektor placówki nie posiada podstawa do zlecenia opracowania indywidualnego 

programu nauki.   

 

 Radny p. Bogusław Konrad nawiązał do kwestii dot. otrzymywanej przez szkoły subwencji 

na dzieci w 2019 roku określanej na podstawie liczby uczniów na dzień 30 września br. Radny 

zwrócił uwagę na okoliczności, w których uczeń zmienia szkołę położoną w innej gminie  

i rozpoczyna naukę w placówce oświaty zlokalizowanej na terenie miasta. Radny zapytał czy  

w powyższej sytuacji całość subwencji otrzyma szkoła znajdująca się w innej gminie, gdzie dziecko 

figurowało czy placówka oświaty na obszarze miasta, w której dziecko rozpoczęło naukę. 

 

 Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk wyjaśniła, że zbiera co miesiąc informację od 

dyrektorów szkół, którzy wykazują zmiany pojawiające się w poszczególnych placówkach oświaty. 

Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk dodała, że w br. zostały złożone dwa wnioski w lipcu  



str. 8 
 

i październiku dot. tzw. ”Rezerwy oświatowej” czyli zwiększenie subwencji z tytułu wzrostu zadań, 

do jakich zalicza się przytoczona przez radnego sytuacja.  

 

 Radny p. Bogusław Konrad zapytał czy w odwrotnym zdarzeniu polegającym na 

zrezygnowaniu ucznia z nauki w szkole w obrębie miasta i przeniesienie do placówki oświaty 

położonej na terenie innej gminy spowoduje to również natychmiastową utratę subwencji.  

 

 Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk wyjaśniła, że w szkole gdzie pojawia się spadek 

dzieci istnieje szansa nie zabierania od razu środków przeznaczonych na ucznia. Dyrektor CUW  

p. Danuta Włodarczyk  uzasadniła to tym, że wykaz stanu dzieci będzie widoczny 30 września 

następnego roku. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk nadmieniła, że szkoła, do której trafi 

dziecko otrzyma dofinansowanie w ramach rezerwy oświatowej.  

 

 Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak poinformowała, że w sprawozdaniu opartym na 

informacjach dostarczonych przez poszczególnych dyrektorów znajdują się dane o warunkach 

funkcjonowania placówek oświaty. Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak  zwróciła uwagę, że 

w/w materiały zawierają między innymi informacje o ilości i przeznaczeniu sali i pracowni 

komputerowych, wyposażeniu w sprzęt (np. projektory, tablice multimedialne, monitory, 

komputery, kreatywne strefy gier, podłogi interaktywne), dostępie do internetu, zbiorach 

bibliotecznych, liczbie uczniów, średniej w oddziale, tygodniowej liczbie godzin realizowanej przez 

szkoły, ilości nauczycieli i pracowników administracji, awansie zawodowym, dokształcaniu 

zawodowym nauczycieli, sukcesach placówki w poprzednim roku szkolnym oraz wynikach 

egzaminu gimnazjalnego w placówkach oświaty w porównaniu z wynikami powiatu, województwa 

i kraju.  

  

 Przewodniczący Komisji  p. Waldemar Pałys w związku z wyczerpaniem tematu i brakiem 

dalszych głosów w dyskusji  poddał pod głosowanie celem zaopiniowania: 

 

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych miasta Ostrów Mazowiecka w roku szkolnym 

2017-2018: 

 

 

Komisja w głosowaniu jawnym 4 głosami ”za” przy ”0” głosów przeciw i ”3” głosach 

wstrzymujących się pozytywnie zaopiniowała informację o stanie realizacji zadań oświatowych 

miasta Ostrów Mazowiecka w roku szkolnym 2017-2018. 

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

Projekt uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy Miasta Ostrów Mazowiecka      

 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 r 
 

 

 Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zwrócił uwagę, że na stornie BIP Urzędu 

Miasta znajduje się informacja o przeprowadzonych konsultacjach z organizacjami pozarządowymi, 

których efektem było wypracowanie ustaleń. Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał 

czy członkowi Komisji mają jakieś pytania w przedmiotowym  projekcie uchwały. 

 

 Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak odnosząc się do powyższego tematu 

poinformowała, że nie wpłynęły żadne uwagi. Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak wyjaśniła, 

że w ramach współpracy z organizacjami pozarządowymi były określane priorytetowe zadania  

i cele. Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak wskazała,  że w zakresie przedmiotowego projektu 

uchwały nie zgłoszono żadnych uwag w związku z czym został on przedstawiony Radzie Miasta.  
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  Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał czy kwota zaplanowana w projekcie 

uchwały jest taka sama jak kwota przeznaczona na to zadanie w zeszłym roku. 

 

 Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak potwierdziła, że kwota jest taka sama jak              

w zeszłym roku. 

 

 Radna p. Anna Krajewska przedstawiła, że organizacja pozarządowa „Ludzie z Pasją”  ma 

swoją siedzibę poza miasta a otrzymuje dofinansowanie na działalność powiązaną z Rocznikiem 

Ostrowski. Radna p. Anna Krajewska wyraził opinię, że w/w Rocznik zawiera nie wiele tematów 

związanych z miastem. Radna zapytał dlaczego akurat przytoczona organizacja otrzymuje 

dofinansowanie zamiast udzielić go organizacjom wykonującym działania na rzecz miasta.  

 

 Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak zwróciła uwagę, że Rocznik Ostrowski jest jedyną 

publikacją popularno-naukową w okolicy. Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak wyraziła 

zdanie, że w/w pismo jest cenną i bardzo pozytywną inicjatywą. Dyrektor Wydz. OS p. Dorota 

Ambroziak dodała, że artykuły zawarte w Roczniku Ostrowskim są tłumaczone na wiele języków 

obcych.  

 

 Radna p. Anna Krajewska odnosząc się do powyższego tematu wyraził opinię, że adekwatne 

byłoby dofinansowywanie Rocznika Ostrowskiego np. ze środków pochodzących z powiatu. Radna 

wyraziła zaskoczenie w/s przeznaczania środków pieniężnych z budżetu miasta na działalność 

Rocznika Ostrowskiego, który poza artykułami dot. mieszkańców miasta zawiera publikacje nie 

związane z miastem.  

 

 Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak poinformowała, że w ramach ogłoszonego 

konkursu dla organizacji pozarządowych został zgłoszony przez organizację wniosek który uznano 

za ciekawy. Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak dodała, że w całej okolicy nie ma podobnej 

inicjatywy. Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak wyraziła opinię, że ludzie mają różne gusta 

dlatego nie każdej osobie podoba się dany artykuł. Dyrektor Wydz. OS p. Dorota Ambroziak 

poddała pod rozwagę czy gdyby zasięg publikacji Rocznika Ostrowskiego obejmował samo miasto 

inicjatywa byłaby cenniejsza.  

 

 Radna p. Anna Krajewska wyraziła opinię, że zgodne z prawem byłoby dofinansowywanie 

ze środków miejskich publikacji na temat miasta. Radna zauważyła, że miasto posiada mnóstwo 

wydarzeń i postaci historycznych oraz zdarzeń, o których warto przypominać.  

 

 Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zwrócił uwagę, że Ostrów Mazowiecka jest 

ośrodkiem kulturotwórczym przez co działalność Rocznika Ostrowskiego obejmuje większy zakres. 

 

 Radna p. Anna Krajewska zapytała czy  Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys  

w swojej wypowiedzi mówi w imieniu przytoczonej organizacji czy w swoim.  

 

 Przewodniczący Komisji  p. Waldemar Pałys odpowiedział, że wyjaśnia jedynie funkcje 

publikowania takiego typu pism w małych ośrodkach takich jak Ostrów Mazowiecka. 

Przewodniczący Komisji  p. Waldemar Pałys zwrócił uwagę, że ewenementem jest publikowanie 

Rocznika Ostrowskiego. Przewodniczący Komisji  p. Waldemar Pałys zauważył, że numery pism  

w różnym stopniu przybliżają tematy związane z miastem.  

 

 Radna p. Anna Krajewska zwróciła uwagę, że stowarzyszenie „Scena Kotłownia”  również  

w ubiegłym roku starało się o pozyskanie dofinansowanie dla organizacji pozarządowych jednak 

nie otrzymała dofinansowania.  
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 Radny p. Henryk Wilczewski wyraził zdanie, że podział środków w/s dofinansowania 

organizacji pozarządowych zależy od Komisji zajmującej się rozpatrywaniem wniosków w tym 

zakresie.  

 

 Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys w związku z brakiem dalszych pytań w/s 

poddał pod głosowanie projekt uchwały 

 

w/s Rocznego Programu Współpracy Miasta Ostrów Mazowiecka z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 r. 

 

Komisja w głosowaniu jawnym 7 głosami ”za” przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach 

”wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie.  

 

Projekt uchwały: 

 

a/ projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok. 

 Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że projekt uchwały w/s zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2018 obejmuje zmniejszenie planowanych dochodów miasta o kwotę 

ok. 18 mln zł,  zmniejszenie planowanych wydatków miasta o ok. 24 mln zł, zmniejszenie deficytu    

oraz wysokości planowanego kredytu na rok 2018 o 6 700 000,00 zł. Skarbnik Miasta p. Anna 

Wilczyńska zwróciła uwagę, że projekt uchwały przewiduje w szczególności zmiany w obrębie 

dwóch zadań, które przechodzą do budżetu miasta na 2019 r. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska 

poinformowała, że są to: budowy ciągów pieszo-rowerowych o zmniejszoną kwotę ponad 15 mln zł 

oraz remont i rozbudowa ul. Prusa-Lubiejewska o zmniejszoną kwotę prawie 2 mln zł. Skarbnik 

Miasta p. Anna Wilczyńska dodała, że projekt przewiduje zwiększenie dochodów o wysokość 

201.865,00 zł. na oświatową subwencję ogólną. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska przedstawiła, 

że w projekcie uchwały mającej charakter ”czyszczący” pojawia się zmiana przechodzące do 

budżetu miasta kolejnego roku dot. zdjęcia ponad 190 tys. zł. z zadania budowy szkoły. Skarbnik 

Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że taka sama zmiana ujęta została w WPF. 

  

 Radny p. Bogusław Konrad nawiązując do powyższego tematu budowy szkoły zwrócił 

uwagę na problem związany z poziomami wód gruntowych. Radny zapytał czy w związku  

z powyższym istnieje możliwość realizacji inwestycji budowy szkoły na terenie znajdującym się 

przy ul. Trębickiego.  

 

 Radna p. Anna Krajewska odnosząc się do powyższego tematu dyskusji zauważył, że obie 

lokalizacje są określone jako nie dobre  pod tego rodzaju inwestycję.  Radna dodała, że bardzo 

ważnym elementem decydującym o lokalizacji jest kwestia kosztów. 

 

  Radny p. Bogusław Konrad zapytał czy przedstawiony projekt uchwały przewiduje inne 

zmiany.  

 

 Skarbnik p. Anna Wilczyńska poinformowała, że w projekcie uchwały na wniosek 

Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 3 pojawiło się zadanie dot. zakupów inwestycyjnych na kwotę 

4110 zł. Skarbnik p. Anna Wilczyńska dodała, że przytoczona kwota nie przekracza 10 tys. zł. przez 

co nie jest środkiem trwałym i jest przeniesiona z wydatków planowanych inwestycyjnie do 

wydatków bieżących. 
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 Przewodniczący Komisji  p. Waldemar Pałys zapytał na co zostanie wydatkowana powyższa 

kwota.   

 

 Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk wyjaśniła, że w ramach w/w kwoty został dokonany 

został zakup, natomiast kwota 4110 zł.  to środki pieniężne jakie pozostały niewykorzystane. 

 

 Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys w związku z wyczerpaniem tematów dyskusji 

poddał pod głosowanie: 

 

projekt uchwały w/s zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok. 

 

Komisja w głosowaniu jawnym 7 głosami ”za” przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach 

”wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt w działach właściwych komisji. 

 

 

AD.4  

 

 

Sprawy różne. 

 

  

 Radny p. Michał Kacprzak nawiązał do temat dot. środków ochrony indywidualnej  

i odzieży. Radny poinformował, że obecnie w zależności od produktów przysługujących 

nauczycielom bądź pracownikom są oni zmuszeni do przynoszenia faktur na kwotę jaka jest 

zwracana za te rzeczy. Radny zapytał czy rozliczanie się z zakupu produktów mogłoby odbywać się 

w inny określony sposób. Radny zaproponował, aby nauczyciele przedstawiali faktury na produkty 

zakupione w dowolnej kwocie, za które otrzymaliby przysługującą im kwotę refundacji 

poniesionych kosztów. Radny podkreślił, że dotychczasowa sytuacja sprawia problem i jest nie 

wygodna dla osób zakupujących środki ochrony indywidualnej i odzież.  

 

 Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk zadeklarowała zajęcie się wskazaną przez radnego 

kwestią. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk wyjaśniła, że dyrektor placówki oświaty określa 

kwoty zwrotu  w miarę posiadanych środków biorąc pod uwagę średnie ceny panujące w sklepach 

na określonym terenie. Dyrektor CUW p. Danuta Włodarczyk dodała, że w ten sposób tworzony 

jest plan wydatków z tym związanych.   

 

 Radna p. Ewa Orzechowska wspomniała, że w miejscu gdzie pracuje firma zewnętrzna 

przywozi produkty, które są przez pracowników za kupowane. Radna poinformowała, że jeśli 

pracownik chce nabyć droższy produkt to dopłaca kwotę różnicy w cenie produktu,  

a przysługującym mu zwrotem za dany produkt.  

 

 Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że zapisy zawarte w regulaminie  

dotyczące tego zakresu zostaną ponownie poddane analizie.. 

 

 Radny p. Michał Kacprzak wyraził przekonanie, że poprawę funkcjonowania sprawi danie 

pracownikom możliwości przynoszenia faktur z różnymi kwotami w zależności od cen produktów, 

których wartości przekraczającą zwracaną przez pracodawcę część.  
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 Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że faktury powinny być 

odzwierciedlać faktyczne kwoty zakupionego produktu przy czym zwraca będzie część kosztów, na 

które pozwala regulamin. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska uzupełniając swoją powyższą 

wypowiedź dodała, że taka praktyka będzie obowiązywać jeśli przepisy formalne tego nie 

zabraniają. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska zwróciła uwagę, że jeżeli w/w przepisy nie 

przewidują takiej refundacji kosztów to ich zapis ulegnie zmianie. Skarbnik Miasta p. Anna 

Wilczyńska zaznaczyła, że nie dopuszczalne jest natomiast wymuszanie na sprzedawcach 

wystawiania faktur  na kwotę inną niż faktyczna cena zakupu. 

  

Więcej głosów nie było.  

 

Na tym posiedzenie Komisji zakończono.  

 

 

 

 

 

 

         Przewodniczący Komisji 

 

                  Waldemar Pałys 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziły:   

 

Magdalena Tyl – pomoc administracyjna  

 

Sylwia Brzostek– insp. ds. obsługi RM  

 

 


